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Milli Məclisin Sədri Vyanada Qadın Parlament  

Sədrlərinin 13-cü Sammitində çıxış edib

Sahibə Qafarova pandemiya və post-
pandemiya dövrlərində qadınlara diqqət 
yetirməyin onların daha yaxşı və daha 
təhlükəsiz dünyaya verdikləri əhəmiyyətli 
töhfənin tanınması anlamına gəldiyini 
bildirib. Bu gün cəmiyyətlərimizin əsas 
hissəsini təşkil edən qadınlar qlobal pan-
demiyaya qarşı mübarizədə əhəmiyyətli 
rol oynamağa davam edirlər. O bildirib 
ki, bu gün nailiyyətlərimizi qoruyub 
saxlamaq və postpandemiya dövründə 
inkişaf etdirmək üçün qadınların səlahiy
yətlərinin artırılması çox vacibdir.

Milli Məclisin sədri Azərbaycanda 
qadınlarla bağlı həyata keçirilən dövlət 
siyasətinin uğurları barədə məlumat 
verərək deyib ki, Azərbaycanda qadın-
lar cəmiyyətdə mühüm rol oynayırlar. 

S.Qafarova xüsusilə vurğulayıb ki, 
Azərbaycan müsəlman dünyasında 
qadınlara səsvermə və seçilmə hüququ 
verən ilk ölkə olub. Bu, hətta bir çox 
Avropa ölkəsindən daha əvvəl – 1918ci 
ildə baş verib. 

O bildirib ki, 1991ci ildə Azərbay
can dövlət müstəqilliyini bərpa etdik dən 
sonra ölkəmizdə qadınların hüquqları-
nın qorunması və onlara geniş imkan-
ların yaradılması istiqa mətində mühüm 
işlər görülüb. O cümlə dən, Qadın 
Problemləri üzrə Döv lət Komitəsinin 
yaradılması, qadınların rolunun ar-
tırılması və qadınlarla bağlı mühüm 
qərarların, habelə müxtə lif qanunların 
qəbul edilməsi, gender bərabərsizliyinin 
və qadınlara qarşı zorakılığın ara-
dan qaldırılması və digər tədbirlər 
Azərbaycanda qadınlarla bağlı dövlət 
siyasətinin uğurla həyata keçirilməsində 
mühüm rol oynayıb. S.Qafarova qeyd 
edib ki, bu gün Azərbaycanda qadınlar 
qərarqəbuletmədə yüksək vəzifələr 
tuturlar. 

Sonra Sahibə Qafarova ölkəmizdə 
gender bərabərliyinin təmin olunma-
sı, qadınların fəallığının artırılması 
istiqamətində həyata keçirilən geniş 
tədbirlər, yerli və beynəlxalq layihələr 
barədə də məlumat verib və bu 
qəbildən olan layihələrin pandemiya-
dan sonrakı dövrdə də uğurla davam 
etdiriləcəyinə inandığını bildirib.

Milli Məclisin Sədri çıxışında qaçqın 
və məcburi köçkün olan qadınların 
üzləşdiyi problemlər barədə də da-
nışıb. O qeyd edib ki, pandemiya 
dövründə bütün dünyada qaçqın və 
məcburi köçkün düşmüş qadın və 
qızların qayğı və ehtiyaclarına diqqət 
yetirilməli, bu qrupdan olan şəxslərin 
layiqli və təhlükəsiz şəraitdə doğma 
yurdlarına geri qayıtmaq hüquqları 
təbliğ və təşviq edilməlidir. Təəssüf 
ki, bu gün bu həssas qruplara sahib 
bir çox ölkə var. Bu ölkələrdən biri də 
Azərbaycandır. Ölkəmizdə XX əsrin 
sonlarında Ermənistanın işğalçılıq 
siyasəti nəticəsində öz doğma yurdları-

nı tərk etmiş bir milyondan çox qaçqın 
və məcburi köçkün var, onların böyük 
hissəsi qadınlar və qızlardır. 

Milli Məclisin Sədri xatırladıb ki, 
ötən il Azərbaycan 44 günlük Vətən 
müharibəsində öz imkanları və gücü 
hesabına ərazilərimizin 20 faizinin 
Ermənistan tərəfindən 30 ilə yaxın 
davam edən işğalına son qoydu və 
öz tarixi torpaqlarını – Qarabağı azad 
edərək ərazi bütövlüyünü bərpa etdi. 
2020ci il noyabrın 10da bölgədə da-
vamlı sülhün təmin edilməsinə yönəlmiş 
üçtərəfli bəyanat imzalanıb. Təəssüf ki, 
Ermənistan tərəfindən həmin ərazilərin 
minalanması və sərhədimizdə davamlı 
təxribatlar törədilməsi sülhyaratma 
prosesinə mane olur.

Sonda Sahibə Qafarova ümidvar 
olduğunu bildirib ki, biz deputatlar 
münaqişənin təsir etdiyi qadınlara pan-
demiyadan sonrakı yeni şəraitdə daha 
rahat və məhsuldar bir həyat yaşama-
larına kömək etmək üçün əlimizdən 
gələni əsirgəməyəcəyik. O, bu sammi-
tin nəticələrinin qadınların və qızların 
rifahına töhfə verəcəyinə inandığını 
vurğulayıb.

Elgün NIFTƏLI, 
AZƏRTAC-ın xüsusi müxbiri

Vyana

Azərbaycanın Milli Məclisi ilə Parlamentlərarası İttifaq arasında 
əməkdaşlığın perspektivləri müzakirə olunub

Avstriyanın paytaxtı Vyanada işgüzar səfərdə olan Milli Məclisin 
Sədri Sahibə Qafarova sentyabrın 6-da Parlamentlərarası 
Ittifaqın (PAI) Baş katibi Martin Çunqonq ilə görüşüb. 

AZƏRTAC xəbər verir ki, 
 görüş zamanı Milli Məclisin Sədri 
Sahibə  Qafarova Azərbaycanla 
Parlamentlərarası İttifaq arasında 
əməkdaşlıqdan məmnunluq ifadə 
edib. Ötən dövrdə qurum rəsmilərinin, 
o cümlədən, PAİnin Baş katibi Mar-
tin  Çunqonqun ölkəmizə səfərlərinin 
çox faydalı olduğunu deyən spiker 
bu beynəlxalq parlament təşkilatının 
dünya miqyasında parlamentlərarası 
əlaqələrin qurulmasında və 
möhkəmlənməsində mühüm rol oynadı-
ğını söyləyib. Azərbaycan parlamentinin 
rəhbəri deyib ki, beynəlxalq parlament 
qurumları ilə ikitərəfli və çoxtərəfli 
əsasda əməkdaşlıq edən Milli Məclis 
Parlamentlərarası İttifaqla əlaqələrin 
genişləndirilməsinə mühüm əhəmiyyət 
verir.

Sahibə Qafarova bildirib ki, 
Azərbaycan beynəlxalq miqyaslı bir çox 
forum və sammitlərə, həmçinin PAİnin 
tədbirinə uğurla ev sahibliyi edib.

Söhbət zamanı bölgədə yaran-
mış yeni reallıqlar, 44 günlük Vətən 

müharibəsində Azərbaycanın qazan-
dığı qələbə, ötən ilin 10 noyabrında 
imzalanmış üçtərəfli Bəyanatın icrası 
istiqamətində ölkəmizdə görülən işlər 
barədə ətraflı məlumat verilib. Sahibə 
Qafarova vurğulayıb ki, Azərbaycan 
Ali Baş Komandan İlham Əliyevin 
rəhbərliyi ilə təcavüzkar Ermənistana 
qalib gəldi, 30 il davam edən işğala 
son qoyaraq ərazi bütövlüyünü təmin 
etdi. Azərbaycan tərəfinin siyasi iradəsi 
və ordumuzun rəşadəti sayəsində 
BMT Təhlükəsizlik Şurasının Qarabağ 
münaqişəsi ilə bağlı 1993cü ildən 
kağız üzərində qalan 4 qətnaməsi 
icra olundu. Hazırda ölkəmiz işğaldan 
azad etdiyi Qarabağda minalardan 
təmizləmə, abadlıq və quruculuq işləri 
aparır, Cənubi Qafqazda davamlı sül-
hün, sabitliyin və təhlükəsizliyin yaran-
ması istiqamətində mühüm işlər görür. 
Ermənistan isə təxribatçı əməllərindən 
əl çəkmir. 

Sonra çıxış edən Parlamentlərarası 
İttifaqın Baş katibi Martin  Çunqonq 
bölgədə sülhün bərpasından 

məmnunluq duyduğunu vurğulayıb. 
2017ci ildə Azərbaycana etdiyi səfərlə 
bağlı təəssüratlarını bölüşərək, hələ o 
zaman qaçqın və məcburi köçkünlərlə 
görüşdüyünü, həmin insanların 
problemləri ilə tanış olduğunu bildirib. 

Milli Məclisin Parlamentlərarası İtti-
faqda təmsilçiliyini yüksək dəyərlədirən 
Martin Çunqonq ölkəmizin təşkilatın 
geosiyasi qruplarından birinə üzv 
olacağına və bu üzvlüyün səmərəli 

nəticələr verəcəyinə ümidvar olduğunu 
ifadə edib. O, Azərbaycan parlamenti 
ilə əməkdaşlığın genişləndirilməsində 
maraqlı olduqlarını deyib. Baş ka-
tib Parlamentlərarası İttifaqdakı 
Azərbaycan nümayəndə heyətinin 
qurumun komitə iclaslarında iştirakının 
əhəmiyyətini qeyd edib.

Görüşdə ikitərəfli əməkdaşlığın 
perspektivləri müzakirə olunub. 

Tarixi hadisə: “Qarabağ” təyyarəsi 
Füzuli Hava Limanına endi

Simvolik məqam ondan ibarətdir ki, həmin 
təyyarə "Qarabağ" adını daşıyır (AZALın do-
nanmasında olan təyyarələr Azərbaycanın ra-
yon və şəhərlərinin şərəfinə  adlandırılmışdır).

Bundan əlavə, Azərbaycanın  "SilkWay" 
aviaşirkətinə məxsus ən böyük yük 
təyyarələrindən biri olan "Boeing 747400" 
tipli hava gəmisi də bu gün Füzuli Hava Lima-
nına eniş edib. Bu təyyarə ilə Qarabağa ilk 
dəfə hava yolu vasitəsilə yüklər çatdırılmışdır. 
Sərnişin təyyarəsinin BakıFüzuli marşrutu 
üzrə uçuş müddəti, təxminən, 35 dəqiqə 
çəkmişdir.

“Bütün bunlar Azərbaycan Respublikası-
nın Prezidenti İlham Əliyevin tikinti işlərinə 
birbaşa nəzarəti sayəsində mümkün olmuş-
dur. Dövlət başçısının qeyd etdiyi kimi, bu 
hava limanı Qarabağa hava qapısı olacaq. 
Qeyd etmək istərdim ki, qısa müddətə bax-
mayaraq, Füzuli Aeroportu beynəlxalq hava 
limanlarına xas bütün yüksək tələblərə uyğun 
şəkildə inşa edilmişdir”, – deyə AZALın 
 prezidenti Cahangir Əsgərov bildirmişdir.

Füzuli Beynəlxalq Hava Limanında 
uzunluğu 3000 metr, eni 60 metr olan uçuş
enmə zolağı istismara verilmişdir. Uçuşenmə 
zolağı, ICAOnun bütün tələblərinə uyğun 
olaraq uçuşların təhlükəsizliyini təmin etmək 
üçün instrumental enmə və naviqasiya 
sistemləri, işıqtexniki, ilkin və ikinci radiola-
kasiya sistemləri ilə tam təchiz olunmuşdur. 
Bu, hava limanına istənilən tip təyyarələrin 
qəbul edilməsinə imkan verəcəkdir. Perronun 

sahəsi 60 min kvadratmetr təşkil edir.
Avtomatlaşdırılmış sistemlərlə təchiz 

olunmuş Hava Hərəkətini İdarəetmə (HHİ) 
qülləsinin tikintisi başa çatdırılmışdır. Bunun 
sayəsində Füzuli Hava Limanına ICAO və 
IATA standartlarına müvafiq qaydada uçuşla-
rın başlanması mümkün olacaqdır. Aerona-
viqasiya sisteminə və işğaldan azad edilmiş 
ərazilər üzərindən uçuşlara tam nəzarəti 
təmin etmək üçün yeni beynəlxalq hava yolla-
rı tətbiq olunur.

Gələcək aerovağzal kompleksinin elektrik 
enerjisi ilə təmin edilməsi üçün nəzərdə 
tutulan əsas transformator yarımstansiyaları 
və elektrik ötürücü xətləri də hazırdır. Qazan-
xana və digər köməkçi binaların tikintisi başa 
çatdırılmışdır.

Sentyabrın sonunda istifadəyə verilməsi 
nəzərdə tutulan sərnişin terminalının qar-
şısında 150 avtomobil üçün nəzərdə tutu-
lan dayanacaq inşa edilmişdir. Həmçinin, 
Füzuli Beynəlxalq Hava Limanını “Zəfər” 
yolu – Şuşa şəhərinə aparan magistral yol 
ilə birləşdirən avtomobil yolunun tikintisi 
davam etdirilir. Bundan əlavə, hava limanının 
ərazisində yaşıllaşdırma işləri aparılır.

"Azərbaycan Hava Yolları"nın mətbuat 
xidməti bildirir ki, həmçinin dövlət başçısının 
tapşırığı ilə Laçın və Zəngilan rayonlarında 
beynəlxalq hava limanlarının tikintisi davam 
edir.

“Xalq qəzeti”

Sentyabrın 5-də Füzuli Beynəlxalq Hava Limanında əlamətdar hadisə 
baş vermişdir. Hava limanının istismara verilməsindən əvvəl, Bakıdan 
uçan "Azərbaycan Hava Yolları" na məxsus "Airbus A340-500" ən böyük 

tipli sərnişin təyyarəsi sınaq reysi həyata keçirərək işğaldan azad olunmuş 
Qarabağın ilk hava limanına eniş etmişdir. 

Füzuli aeroportuna sınaq uçuşlarının 
başlaması qürurverici hadisədir 

Məlum olduğu kimi, bu il sent-
yabrın 5-də Füzuli Beynəlxalq 
Hava Limanında əlamətdar 

hadisə baş verib. Belə ki, hava lima-
nının  istismara verilməsindən əvvəl, 
Bakıdan uçan "Azərbaycan Hava Yolla-
rı" na məxsus "Airbus A340-500" tipli 
böyük sərnişin təyyarəsi sınaq reysi 
həyata keçirərək işğaldan azad olunmuş 
Qarabağın ilk hava limanında eniş icra 
etmişdir. 

Bu hadisə ölkə ictimaiyyətini, bütün 
vətənpərvər insanları çox sevindirib. İstefada 
olan ədliyyə polkovniki Əfrahim Təhməzov bu 
barədə fikirlərini bizimlə bölüşərkən dedi:

– Fizuli beynəlxalq hava limanının istis-
mara verilməsindən əvvəl burada artıq ilk 
sınaq uçuşlarının uğurla keçirilməsi barədə 
xəbəri məni çox duyğulandırdı. Sevindirici 
məqam həm də ondan ibarətdir ki, ilk sınaq 
reysini həyata keçirən təyyarə "Qarabağ" 
adını daşıyır. 

Bundan əlavə, Azərbaycanın "Silk 
Way" aviaşirkətinə məxsus ən böyük yük 
təyyarələrindən biri olan "Boeing 747400" 
tipli hava gəmisi də Füzuli Hava Limanına 
eniş edib. Bu təyyarə ilə Qarabağa ilk dəfə 
hava yolu vasitəsilə yüklər çatdırılmışdır.

Bəli, təxminən, bir il bundan qabaq 
işğal altında olan ərazilərimizə indi artıq 
təyyarələrimiz sərnişinlər daşıyırlar. Hamı 
kimi mən də çox sevinirəm. Gözlərimizin 
önündə doğma Qarabağımız dünyanın ən 
gözəl məkanlarından birinə çevrilir. Bundan 
necə qürur duymamaq olar?! Dövlət başçısı-
nın qeyd etdiyi kimi, bu hava limanı Qaraba-
ğa hava qapısı olacaq.

Bütün bunlar Azərbaycan Respublikasının 
Prezidenti cənab İlham Əliyevin Füzulidə, 
Şuşada, külli Qarabağda aparılan tikinti
quruculuq, abadlıq işlərinə birbaşa nəzarəti 
sayəsində mümkün olmuşdur. İşğalçı 
Ermənistanın dağıtdığı yerləri Azərbaycan 

yenidən qurur, bərpa edir və abadlaşdırır. 
Mətbuatdan öyrəndim ki, Füzuli 

Beynəlxalq Hava Limanında uzunluğu 3000 
metr, eni 60 metr olan uçuşenmə zolağı 
istismara verilmişdir. Uçuşenmə zolağı, 
 ICAOnun bütün tələblərinə uyğun olaraq 
uçuşların təhlükəsizliyini təmin etmək üçün 
instrumental enmə və naviqasiya sistemləri, 
işıqtexniki, ilkin və ikincil radiolakasiya 
sistemləri ilə tam təchiz olunmuşdur. Bu, 
hava limanına istənilən tip təyyarələrin qəbul 
edilməsinə imkan verəcəkdir. Perronun 
sahəsi 60 min kvadratmetr təşkil edir.

Sentyabrın sonunda istifadəyə verilməsi 
nəzərdə tutulan sərnişin terminalının qarşı-
sında 150 avtomobil üçün nəzərdə tutulan 
dayanacaq inşa edilmişdir. Həmçinin, Füzuli 
Beynəlxalq Hava Limanını "Zəfər Yolu" və 
Şuşa şəhərinə aparan magistral yolu ilə 
birləşdirən avtomobil yolunun tikintisi da-
vam etdirilir. Bundan əlavə, hava limanının 
ərazisində yaşıllaşdırma işləri aparılır.

Məlumdur ki, dövlət başçısının tapşırığı ilə 
Laçın və Zəngilan rayonlarında da beynəlxalq 
hava limanlarının tikintisi davam edir. Həmin 
rayonlar Şərqi Zəngəzur inzibati ərazisinə 
aiddir. Zərrə qədər şübhə etmirəm ki, növbəti 
illərdə Şərqi Zəngəzurdakı həmin hava liman-
ları da istismara veriləcək. 

Söhbəti qələmə aldı:  
M.HACIXANLI, “Xalq qəzeti” 

Təhsilə qayğı sabaha qayğıdır 

Bundan bir qədər əvvəl – avqystun 26da 
isə Birinci vitseprezident Mehriban Əliyeva 
Xəzər rayonunun Mərdəkan qəsəbəsində 
Süleyman Rüstəm adına xarici dillər təmayüllü 
gimnaziyanın, Şüvəlan qəsəbəsində 12 saylı 
xüsusi internat məktəbinin yeni inşa edilən 
yataqxana korpusunun, Buzovna qəsəbəsində 
yenidən qurulan 229 saylı uşaq bağçasının 
açılışlarında iştirak edib. Bu, yeni təlim və 
tərbiyə müəssisələrində tezliklə təhsil alacaq 
uşaqları, burada çalışan pedaqoqları, əlbəttə, 
çox sevindirib. 

Azərbaycan dövləti insan kapitalının daha 
da inkişaf etdirilməsini, gənc nəslin bilikli 
və savadlı, yüksək intellektli olmasını daim 
diqqətdə saxlayır. Hər il respublikada  müasir 
standartlara cavab verən onlarla məktəb 
binası inşa olunur və ya əsaslı təmir olunaraq 
istifadəyə verilir. Pedaqoji sahədə çalışan-
ların əməkhaqlarının əhəmiyyətli dərəcədə 
artırılması, işə qəbulda şəffaflığın təmin 
olunması, müəllimlərin sosial rifah halının 
yaxşılaşdırılması istiqamətində zəruri addımlar 
atılır. Dövləti tədbirlərlə bərabər, Azərbaycan 
Respublikasının Birinci vitseprezidenti, 
Heydər Əliyev Fondunun prezidenti Mehriban 
xanım Əliyevanın təşəbbüsü ilə "Yeniləşən 
Azərbaycana yeni məktəb", "Təhsilə dəstək" 
və digər layihələri uğurla həyata keçirilir.

Vətən müharibəsində təhsil işçiləri 
də igidliklər göstəriblər, onların arasında 
şəhidlik zirvəsinə ucalanlar, yaralananlar 
da var. Həmin kateqoriyadan olan insan-
ların hərtərəfli qayğı ilə əhatə olunublar. 
Yeni mənzilərin verilməsi, qazilərin işlə ilk 
növbədə təmin edilməsi bu qəbildən olan 
tədbirlərdəndir. Bu günlərdə YAŞAT Fon-
du tərəfindən şəhidlərimizin orta məktəbdə 
təhsil alan övladları üçün start verilən xüsusi 
layihə çərçivəsində yeni tədris ilinin baş-
lanması ilə əlaqədar onların hamısına dərs 
ləvazimatlarından ibarət hədiyyə qutuları 

 çatdırılır. Əlavə olaraq ibtidai siniflər üçün 
“Lego” oyun qutusu, 58ci siniflər üçün “Puzz-
le”, 911ci siniflər üçün şahmat dəsti daxil edi-
lib. Hər bir hədiyyə qutusunda bir illik müddət 
üçün məktəbli ləvazimatları yer alıb.

İllərdən bəri çalışdığım Həmkarlar İttifaq-
ları Konfederasiyası da müasir dövrün inkişaf 
meyilləri ilə bağlı çağırışlara hazırlıq əzmi 
nümayiş etdirir, pedaqoji işçilərin, veteran 
müəllimlərin sosial müdafiəsini, iastrahəti və 
müalicəsinin təşkilini layiqincə həyata keçirir. 
Təhsil İşçiləri Azad Həmkarlar İttifaqının rayon 
komitələrinin, o cümlədən, bizim Cəlilabad 
təşkilatının aztəminatlı ailələrdən olan 
həmkarlar ittifaqı üzvlərinə və sosial qayğıya 
ehtiyacı olan ailələrə bütün bayramlarda və 
əlamətdar günlərdə, xüsusilə də COVID19 
pandemiyanın yaratdığı çətinliklərlə əlaqədar 
maddi yardımlar etməsi, onlara ərzaq bağla-
maları verməsi bu sıradandır. Vətənin bütöv-
lüyü uğrunda döyüşlədə canlarından keçmiş 
şəhidmüəllim və tələbələrin ailələrinə, yaralı 
və qazilərə də həmkarlar ittifaqları tərəfindən 
lazımi qayğı göstərilir. Bizə böyük qələbə se-
vinci yaşadanlara ehtiram və qayğı hər kəsin 
şərəfli borcudur. 

Bir daha xüsusi vurğulamaq lazımdır ki, 
Azərbaycan Respublikasının  Prezidenti, 
müzəffər Ali Baş Komandanımız İlham 
Əliyevin və birinci xanım Mehriban Əliyevanın 
təhsilə, təhsil işçilərinə göstərdikləri daimi qay-
ğı hər kəs üçün əsl örnəkdir. Bu, yeni dərs ili 
ərəfəsində həm təhsil işçilərinin, həm də sahə 
həmkarlar ittifaqları təşkilatlarında çalışanlara 
böyük stimul verir və bizi daha məhsuldar, 
daha səmərəli çalışmağa sövq edir. 

Nəbi ISKƏNDƏROV,  
Azərbaycan Təhsil Işçiləri Azad 

Həmkarlar Ittifaqı Cəlilabad rayon 
Komitəsinin sədri 

Azərbaycanın dövlət siyasətinin prioritet 
istiqamətlərindən biri də təhsilin inkişafıdır. 
Ölkəmizdə təhsil sahəsinin maddi-texniki baza-

sının durmadan möhkəmləndirilməsi işıqlı gələcəyə 
qayğıkeş baxış nümunəsidir. Hazırda respublikamızın 
hər yerində yeni tədris ilinə ciddi hazırlıq işləri  aparılır. 
Prezident Ilham Əliyev sentyabrın 3-də Sumqayıta 
səfəri çərçivəsində gənclik şəhərində Heydər Əliyev 
Fondu tərəfindən yeni tikilmiş 20 nömrəli məktəbdə 
yaradılan şəraitlə tanış olub.

Gəncədə yəhudilərin 
Yeni il bayramı olan 

“Roş-Ha-Şana” qeyd edilib

Gəncədə dünya yəhudilərinin qeyd 
etdiyi Yeni il bayramı – “Roş-Ha-Şana” 
münasibətilə tədbir keçirilib. Bayram 

tədbirində Yəhudi Dini Icmasının üzvləri və Dini 
Qurumlarla Iş üzrə Dövlət Komitəsinin (DQIDK) 
Gəncə bölgəsinin nümayəndələri iştirak ediblər. 

AZƏRTACın bölgə müxbiri xəbər verir ki, tədbirdə çıxış 
edən DQİDKnın Gəncə bölgəsi üzrə şöbə müdiri Həsən 
Məmmədov hər il Azərbaycanda böyük təntənə ilə qeyd 
edilən “RoşHaŞana” bayramının yeniliyi, mənəvi saflığı, 
xeyirxahlıq və həmrəylik duyğularını təcəssüm etdirdiyini 
bildirib. 

Yəhudi Dini İcmasının sədri Arif Babayev qeyd edib ki, 
Azərbaycan tarixən etnikdini zənginliyi, tolerant və mul-
tikultural dəyərləri ilə seçilir. Yəhudi icmasının ölkəmizin 
ictimaisiyasi və mədəni həyatındakı özünəməxsusluğu, 
Azərbaycanda gedən böyük tərəqqi və inkişaf prosesində, 
vətəndaş cəmiyyəti quruculuğunda fəal mövqe nümayiş 
etdirməsi də məhz bundan xəbər verir. 

Ölkədə tətbiq edilən xüsusi karantin rejimi qaydalarına 
uyğun şəraitdə təşkil olunan tədbir bayram süfrəsi ətrafında 
davam edib.

Qeyd edək ki, “RoşHaŞana” yəhudi təqvimi ilə Yeni ilin 
başlanğıcı hesab olunur. Bayram günündə dualar oxunur, 
ehtiyacı olanlara əl tutulur, Tanrıdan günahların bağışlan-
ması dilənir. Bayram süfrəsində dadlı təamlarla yanaşı, 
dəyirmi doğranmış yerkökü, balıq başı, nar, alma və balın 
olması vacibdir. Dəyirmi formada doğranmış yerkökü qızıl 
pulu, vardövləti, süfrədəki balıq başı ailə başçısını, ailənin 
böyüyünü simvolizə edir. Bayram təamlarını dadarkən alma 
bala batırılaraq yeyilir ki, ilboyu ailədə şirinlik, isti münasibət 
hökm sürsün. Dənələnmiş nar isə ailənin böyüməsinə, yeni 
doğulacaq uşaqlara işarədir.

Sentyabrın 6-da Milli Məclisin Sədri Sahibə  Qafarova 
Vyanada Parlamentlərarası Ittifaqın təşkilatçılığı ilə 
keçirilən Qadın Parlament Sədrlərinin 13-cü Sammitində 
çıxış edib.
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